
 

Protokół nr XXXI/17 

 

nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Działdowo  

odbytej w dniu 12 lipca  2017 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miasta, w zamku, 

pod przewodnictwem pana Romualda Remiszewskiego - Przewodniczącego Rady.  

 

            Sesja trwała w godz. 12:00-13:00. 

 

 Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji - zgodnie z załączoną listą obecności - 

uczestniczyło 18 radnych.       

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli:  

Pan Andrzej Wiśniewski - zastępca Burmistrza Miasta 

Pan Grzegorz Kaszubski - radny powiatu Działdowskiego, dyrektor MOSiR  

Pan Tadeusz Marchlewicz - Sekretarz Miasta  

Pani Beta Szydłowska-Anaczkowska - Skarbik Miasta 

Pani Magdalena Rząp - Radca prawny Urzędu  

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  

Przewodniczący Zarządów Osiedli 

Przedstawiciele lokalnych mediów 

 

Przebieg sesji: 

 

Pkt 1 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady otworzył nadzwyczajną sesję, 

zwołaną na wniosek Burmistrza Miasta, stwierdził jej prawomocność, powitał uczestników obrad 

oraz mieszkańców miasta, którzy oglądają sesję za pośrednictwem elektronicznych środków 

masowego przekazu. 

 
Pkt 2 

Zmiany w porządku dziennym sesji: 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady 

Panie i panowie radni, przystępujemy do realizacji  punktu 2. - zmiany w porządku dziennym sesji. 

Wcześniej proszę o zabranie głosu zastępcę Burmistrza, pana Andrzeja Wiśniewskiego. 

Bardzo proszę, panie Burmistrzu. 
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Pan Andrzej WIŚNIEWSKI -zastępca Burmistrza: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! 

Bardzo bym prosił, żeby nie poszerzać dzisiejszej sesji o dodatkowe punkty, ze względu                

na to, że ostatnia sesja Rady Miasta Działdowo odbyła się 29 czerwca, to jest niespełna dwa    

tygodnie temu. Także prosiłbym bardzo, żeby tą moją prośbę uwzględnić przy ewentualnym 

głosowaniu. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, panie Burmistrzu. 

Czy są wnioski w sprawie zmiany proponowanego przez pana Burmistrza porządku dziennego 

sesji? 

Proszę bardzo, pan radny Kociela. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Burmistrzu! 

Spraw zawsze jest wiele. My zawsze możemy się do tego ustosunkować przychylnie, jednak 

wydaje mi się, że wolne wnioski gdyby padły, to nie byłoby źle. Ale, jeżeli panu na tym bardzo 

zależy, to możemy się przychylić. Sprawy, które dzisiaj są i tak są dosyć istotne, nawet nie dosyć,    

a bardzo istotne, więc będzie o czym mówić. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. Stwierdzam, że Rada Miasta będzie 

obradowała zgodnie z porządkiem sesji przedłożonym przez pana Burmistrza. 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 
2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2017-2025. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2017. 
 

5. Zamknięcie sesji.  
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Ad pkt 3 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2017-2025: 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt uchwały został państwu radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. Ten projekt 

otrzymaliście państwo radni bez opinii Radcy prawnego. Projekt uchwały został zaopiniowany 

przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, po wysłaniu materiałów do państwa. Jest on do wglądu, 

przy stole prezydialnym, jeżeli ktoś jest zainteresowany, może się z tym zapoznać. 

Proszę zastępcę Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów, pana Zenona Gajewskiego               

o przedstawienie opinii Komisji w sprawie projektu tej uchwały. 

 

Radny pan Zenon GAJEWSKI - zastępca Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

Panie Burmistrzu! Szanowni Państwo! 

Komisja Budżetu i Finansów obradowała dzisiaj o godz. 10 i pozytywnie zaopiniowała oba projekty 

uchwał, zarówno ten dotyczący zmian w prognozie finansowej na lata 2017-2025, jak też projekt 

uchwały dotyczący zmian w budżecie miasta na rok 2017. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, panie Przewodniczący. 

Proszę Skarbnik Miasta, panią Beatę Szydłowską-Anaczkowską o omówienie projektu uchwały.  

Bardzo proszę, pani Skarbnik. 

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Proponowane zmiany dotyczą generalnie zadań inwestycyjnych roku 2017, jednak one planowane 

były jako zadania wieloletnie, w związku z tym niektóre zmiany dotyczą przedsięwzięć 

wieloletnich. I tak oto proponujemy państwu: 

- zwiększenie wartości zadania: kompleksowej termomodernizacji budynku usługowego 

przychodni lekarskiej o 30 tys. zł w roku 2017; 

- zmniejszenie wartości zadania: przebudowa ciągu komunikacyjnego Skłodowskiej-Curie, 

Chopina, Grunwaldzka o 95 tysięcy złotych oraz  

- rezygnację z realizacji zadania pod nazwą: opracowanie dokumentacji oraz wykonanie 

zadaszenia lodowiska o wartości 400 tys. złotych. 

Środki pochodzące ze zmniejszenia lodowiska i przebudowy ciągu komunikacyjnego będą 

przeznaczone w części na dowartościowanie termomodernizacji przychodni. Natomiast w kwocie 

465.000 złotych będą przeznaczone na inwestycje jednoroczne, nowe, dotyczące roku 2017. 
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Zmiany odbywają się tylko w ramach budżetu roku 2017, jednak dotyczą przedsięwzięć 

wieloletnich i w związku z tym są zmiany w wieloletniej prognozie finansowej, ale nie ma zmian 

dotyczących wielkości dochodów, wydatków, przychodów, rozchodów w kolejnych latach 

objętych prognozą. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, pani Skarbnik. 

Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. 

Kto z państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? 

Proszę bardzo, pan radny Kociela. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Szanowni Państwo! 

Punkt ten na pewno w dużym stopniu się wiąże z następnym, natomiast ja muszę wyrazić moje 

zdziwienie, nawet zbulwersowanie sytuacją, iż pozbywamy się inwestycji, konkretnie mam              

na myśli zadaszenie lodowiska.  

Szanowni państwo, w naszym mieście robimy różne rzeczy; remontujemy zamek, za chwilę 

będziemy odbudowywać pałac Bullowa, to oczywiście rzeczy są bardzo pożyteczne, szlachetne         

i dobre - ja tego nie neguję. Natomiast, po raz kolejny chcę wskazać na rzecz jedną,                          

iż to są działania, które przynoszą tylko obciążenia budżetu. Biorąc pod uwagę, w tym momencie, 

lodowisko, to lodowisko jest działaniem dochodowym, prodochodowym - rozmawialiśmy o tym 

podczas prac Komisji, bodajże też na innych sesjach. Ja uważam, że jest to błąd, który tak 

naprawdę nie przyniesie nam wiele dobrego. Te zadaszenie spowoduje, że to lodowisko będzie 

mogło być czynne i dłużej, i prawdopodobnie - z tego, co pamiętam - będzie można je otworzyć 

wcześniej. Bilety, z których mamy pieniądze, ja już nie pamiętam, czy one w pełni finansują ten 

obiekt, ale na pewno są sporą częścią dochodu, który w znacznym stopniu obniża utrzymanie, 

ustawienie tego lodowiska. Dlatego z przykrością będę głosował przeciw, gdyż uważam, że nie 

należy tej zmiany wprowadzać. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu. 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - zastępca Burmistrza: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Chciałbym powiedzieć, że Burmistrz nie miał na celu zlikwidowania inwestycji pod nazwą 

„zadaszenie nad lodowiskiem”. Jest to po prostu zniesione z inwestycji w 2017 roku. Ta inwestycja 
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będzie przesunięta w realizacji i będzie wykonana w 2018 roku. 

Proszę państwa, jeżeli chodzi o bieżnię na stadionie, to Działdowo jest miastem 

powiatowym i należy do niewielu miast, które mają taką, a nie inną bieżnię na stadionie. Bieżnia 

jest wykonana z żużlu i ona już nie odpowiada w pełni tym parametrom, jakie są wymagane dzisiaj 

na obiektach sportowych.  

Jeszcze co przemawia za tym, żeby najpierw wykonać modernizację stadionu, a dopiero zadaszenie 

lodowiska? Najważniejszym argumentem jest to, że wykonanie modernizacji stadionu jest              

o wiele droższe od wykonania zadaszenia na lodowisku. I jeżeli byśmy zrobili to odwrotnie            

to prawdopodobnie byśmy więcej na tym stracili, gdyż widzimy, że dzisiaj ceny układają się tak,     

a nie inaczej. Z miesiąca na miesiąc są coraz wyższe i jeżeli zadanie jest większe, to wzrost tej ceny 

będzie większy w stosunku do mniejszej inwestycji. I tutaj za rok byśmy stracili nie 400 tysięcy,  

tylko pewnie dwa razy tyle, bo ceny za wszystkie inwestycje budowlane w tej chwili cały czas idą 

do góry.  

Następna rzecz bardzo ważna: technologia modernizacji tego stadionu wymaga 

odpowiedniej temperatury, wymaga też odpowiedniego czasu. Nie można tego robić późną jesienią, 

czy zimą, trzeba to robić przy odpowiednich temperaturach i najpóźniejszy czas to jest październik, 

kiedy te prace muszą być zakończone. Także musimy się spieszyć i proszę Wysoka Radę o to, żeby 

pozytywnie do zaproponowanych zmian podeszła i przegłosowała te uchwały. Otworzy to nam 

drogę do podpisania umowy i do jak najszybszego rozpoczęcia zaplanowanej inwestycji, gdyż 

zwlekanie z czasem doprowadziłoby do tego, że niemożliwa by była do wykonania ta inwestycja     

w 2017 roku. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Czy są głosy w dyskusji? 

Bardzo proszę, pan radny Dwórznik 

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Ja pytałem na Komisji Budżetu, pan Burmistrz dokładnie odpowiedział, z zadowoleniem akurat. 

Tylko jedno pytanie mi umknęło: czy projekt tej inwestycji - przebudowy infrastruktury 

lekkoatletycznej na stadionie miejskim - zakłada budowę kanalizacji deszczowej, odprowadzenie 

wód deszczowych? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, pan naczelnik. 
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Pan Stanisław DOBARCKI - naczelnik Wydziału GPI:  

Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! 

W projekcie jest opracowanie odprowadzenia wód deszczowych. Jednakże rzędu 20 metrów 

wykonanie przyłącza z działki MOSIR-u do głównego kolektora deszczowego w ul. Sportowej,  

jest poza tym zadaniem. Około 20 metrów kolektora trzeba będzie ułożyć oprócz tego. Ale z bieżni, 

z tych boisk do skoku w dal i tak dalej, to wszystko jest odprowadzone. Dziękuję.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Pan radny Przybyszewski, bardzo proszę. 

 
Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI: 

Panie Burmistrzu, chodzi mi o zmniejszenie środków na zadanie przebudowy ciągu 

komunikacyjnego Skłodowskiej, Grunwaldzka o 95 tysięcy. Mam pytanie: czy to nie pogorszy 

stanu dróg i czy będzie jakość ta sama? Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję.  

Bardzo proszę, pan Burmistrz  

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - zastępca Burmistrza: 

Chciałbym powiedzieć, że przetarg już dawno został rozstrzygnięty i mamy pewnego rodzaju 

oszczędności z tych środków, które zabezpieczyliśmy na wykonanie tej inwestycji. Także                

to w żadnym stopniu nie zagrozi wykonaniu tej inwestycji ani też nie pogorszy jakości wykonania 

tych ulic. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Pan radny Tessar, bardzo proszę. 

 
Radny pan Andrzej TESSAR: 

Rozumiem, że realizacja inwestycji pod tytułem „przebudowa infrastruktury lekkoatletycznej         

na stadionie miejskim” między innymi wynika z rezygnacji z przedsięwzięcia „opracowanie 

dokumentacji na zadaszenie lodowiska i wykonania jego”, tak? 

Pytanie moje jest takie: czy powiedzmy nie stać nas było jednak na realizację tych dwóch 

przedsięwzięć, bo jednak środki budżetowe na zadaszenie były w budżecie przeznaczone                  

i zaplanowane?  
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Nie wiem czy ewentualnie koszty wzrosły tej inwestycji, czy one utrzymałyby się na tej samej 

pozycji? To jest jedna sprawa - w związku z tym mam pytanie: czy nie stać nas było, żeby te dwie 

inwestycje realizować? 

Druga sprawa jeszcze, bardzo dla mnie istotna, jest taka - przypuszczam, że znam 

odpowiedź na to pytanie, ale chciałbym się jeszcze dopytać - czy przebudowa bieżni będzie            

4-torowa na łukach i na przeciwnej stronie prostej? Czy 4-torowa? Bo z tego, co tutaj pan 

Burmistrz przedstawiał inne lokalizacje i tego typu bieżnie, to jednak one są o większej liczbie 

torów. Ja chyba nie widziałem 4-torowej. W związku z tym automatycznie nasuwa mi się myśl         

i uwaga, że ten stadion po tej przebudowie nie będzie spełniał wszelkich norm, żeby organizować 

zawody na wyższym poziomie krajowym. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję.  

Na pytanie chciałby odpowiedzieć pan Burmistrz, proszę bardzo. 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - zastępca Burmistrza: 

Na jedno pytanie ja odpowiem, na drugie bym prosił, żeby odpowiedział dyrektor MOSiR-u, pan 

Grzegorz Kaszubski. 

Na dzień dzisiejszy trzeba wybrać czy robimy zadaszenie, czy robimy stadion. Propozycja 

nasza jest, żeby najpierw rozpocząć - jak już mówiłem - od tej większej inwestycji.  

Muszę powiedzieć, że prawdopodobnie wykonanie zadaszenia nie zmieści się w przyszłości w tej 

kwocie 400 tysięcy, bo widzimy, co się dzieje na rynku - koszty rosną. 

Prosiłbym, żeby na następne pytanie odpowiedziała pan dyrektor. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, panie dyrektorze. 

 
Pan Grzegorz KASZUBSKI - dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji:  

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Szanowni Państwo! 

Są stadiony, gdzie są po 3 tory na łukach, u nas będą 4 tory na łukach i na setce będzie 6 torów.         

Ta ilość torów umożliwia nam zorganizowanie mistrzostw województwa w lekkoatletyce szkół 

podstawowych, szkół gimnazjalnych, których wkrótce nie będzie oraz szkół ponadgimnazjalnych. 

Uważam, że 4 tory na łukach i 6 torów na  setce w 100% nam wystarczy na to, żeby realizować 

zadania sportowe, lekkoatletyczne. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 



 8

Pan radny Gołębiewski, proszę. 

 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Panie Przewodniczący! Szanowna Rado! Panie Burmistrzu! 

Chciałem parę zdań na ten temat powiedzieć. 

Przede wszystkim rozpocznę od tego, że jestem już na emeryturze, ale wuefistą. Ukończyłem 

Akademię Wychowania Fizycznego w Warszawie, jestem również trenerem koszykówki.              

Od małego dzieciaka zajmuje się sportem i generalnie rozpoczynałem od lekkiej atletyki. Ale 

zastanawiałem się, czy taka inwestycja w Działdowie, o takich parametrach finansowych, jest nam 

potrzebna? - Głęboko nad tym myślałem, zaglądałem na stadion, muszę powiedzieć,                      

że lekkoatletyka jako taka w Działdowie - oprócz Klubu UKS przy MOSiR-ze - nie istnieje. W tej 

chwili nie ma żadnej sekcji lekkoatletycznej w szkołach, nikt się tym generalnie nie interesuje          

i jeżeli są jakieś zawody na stadionie to zorganizowane przez MOSiR; dzieciaki startują                   

w czwórboju, w trójboju lekkoatletycznym. Natomiast, nawet nauczyciele nie korzystają z tego 

obiektu, po prostu nie mają na to czasu ani nie zachęcają dzieci do lekkoatletyki. Tak więc stadion 

generalnie jest wykorzystywany przez... jeżeli jest, bo są jeszcze biegacze w tej sekcji 

lekkoatletycznej przy MOSiR-ze, którzy generalnie, i ja ich widzę, biegają po lasach, w mieście            

i tak dalej.  

Proszę państwa, rezygnujemy z zadaszenia lodowiska. Nie wysupłaliśmy żadnych pieniędzy, 

żeby uratować Klub sportowy START, natomiast chcemy wydać 2.600.000 zł  na taką 

infrastrukturę, która - moim zdaniem - oprócz pewnych mityngów lekkoatletycznych, nie zbierze 

tam biegaczy. Bo do południa nie da się tam biegać, bo jest za gorąco, po południu nikt na około 

bieżni nie będzie biegał, bo są inne formy bardziej - że tak powiem - przyjemne.  

Ja sobie obliczyłem - ostatnie dane, które otrzymaliśmy z MOSIR-u - w tej sekcji lekkoatletycznej 

bierze udział 10 osób. Teraz podobno pan dyrektor mówi, że jest większe zainteresowanie, może      

i będzie większe. Ale, jeżeli się buduje stadion dla czynnych 10 zawodników, to na jedną osobę 

wydamy 260 tysięcy! Jeżeli byśmy chcieli tym tropem mojego rozumowania pójść to, jeżeli byśmy 

na jednego obywatela przeznaczyli 260 tysięcy, to basen by kosztował 54 miliony złotych.               

I po prostu uważam, że może to będzie ładnie wyglądało, może ktoś nas za to pochwali, ale              

ekonomicznego spojrzenia na tą budowę to ja nie widzę.  

To jest wydatek taki, że - jeszcze raz powtarzam - inne rzeczy odkładamy, tutaj dajemy duże 

pieniądze. Pan Burmistrz cały czas mówi, że każdą złotówkę ogląda w jedną i w drugą stronę,         

a pewnych rzeczy nie przegłosowujemy, nie interesujemy się nimi albo od razu odpuszczamy. Tutaj 

lekką ręką wydajemy te pieniądze. Wydaje mi się, że jest to troszeczkę przesada. 

Mówię: ja jestem całym sercem za sportem i wszystkie inicjatywy sportowe popieram. To nie jest 
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inicjatywa sportowa, to jest infrastruktura sportowa, ale czy ona jest aż tak bardzo konieczna? 

Pan dyrektor mówił, że są 3-torowe bieżnie lekkoatletyczne i 4-torowe. No na pewno to nie będzie 

spełniało - tak, jak pan Tessar powiedział - tych wymogów, żeby tutaj poważne zawody 

kiedykolwiek przeprowadzić. Mistrzostwa województwa to dostaniemy raz na parę lat i koniec.  

Chcę jeszcze powiedzieć, że jak państwo oglądacie rożne zawody lekkoatletyczne, jest parę 

stadionów w Europie, które są lekkoatletyczne - odchodzi się od tego, ponieważ zainteresowanie 

lekkoatletyką maleje. Dziękuję bardzo.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Proszę, pani radna Korzeniewska. 

 
Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! 

Ja mam pytanie do pana dyrektora MOSiR-u: ile rocznie dotychczas odbywało się takich zawodów 

sportowych, ale czysto lekkoatletycznych? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie dyrektorze. 

 
Pan Grzegorz KASZUBSKI - dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji: 

Ja zastałem powiadomiony o tej uroczystej sesji dzisiaj o godz. 10, żebym przybył. 

Powiem tylko jedno: zainteresowanie jest bardzo duże lekkoatletyką. Kolega Leszek się myli, 

królowa sportu bryluje w Polsce. My zdobyliśmy kolosalną ilość medali na Mistrzostwach Europy, 

jesteśmy drużynowym vice Mistrzem Europy. 

Dzieci do lekkiej atletyki naprawdę garną się. 

Jeżeli chodzi o wykorzystanie stadionu, to nie tylko będzie lekkoatletyka, to będą również 

zajęcia wychowania fizycznego. Wielu nauczycieli przychodzi na wychowanie fizyczne, 

szczególnie z Gimnazjum nr 1. Pan Leszek Sosnówka, pani Teresa Chojnowska, która kocha 

lekkoatletykę, pan Krawczyk, z dwójki również bardzo dużo odbywa się lekcji wychowania 

fizycznego na stadionie.  

Proszę państwa, wprowadziliśmy dwa lata temu dwie piękne biegowe imprezy: Urodzinowa 

Dycha, na którą już zapraszam 13 sierpnia - jest trzecia i Biegi Niepodległości. Co jest 

spowodowane tymi biegami? Bardzo dużo osób biega! W ostatnich Biegach Niepodległości 

wystartowało 98 zawodników miasta Działdowa, a 100 spoza Działdowa. Ci ludzie; pan 

Żmijewski, pan Borowski przychodzą cały czas i tak: panie dyrektorze, sobota, niedziela czynne? 
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Oczywiście, że czynne! Obiekt musi być czynny, bo obiekt jest czynny w dni powszednie              

od 7 do godziny 20, w soboty i niedziele od godz. 8 do 20. Obiekt jest czynny, ludzie przychodzą    

i biegają!  

Co jeszcze oprócz tego? Ludzie mogą wziąć prysznic, mogą się wykąpać po treningu. 

Następna sprawa - mityngi lekkoatletyczne powiatowe odbywają się tylko w Działdowie. W Rybnie 

mamy bazę, ale nie ma obsady sędziów, oni jeżeli chcą imprezę poprowadzić to dzwoni pani 

dyrektor OSiR-u z Rybna i, panie dyrektorze, czy da pan sędziów, którzy obsłużą tą imprezę? 

Oczyścicie, my musimy też im pomóc, bo każdy się od czegoś zaczyna uczyć.  

Także, jeśli chodzi o imprezy, to powiem pani tak szczerze: codziennie trening od 15.30, zapraszam 

dzisiaj również, choć Jacek Cytlał jest na urlopie, to trening jest. Tych imprez jest około 

trzydziestu. A taką docelową imprezą jest impreza z mistrzem olimpijskim lub mistrzem świata.    

Na przykład w tym roku był Tomasz Majewski - dwukrotny złoty medalista igrzysk olimpijskich.    

I tych imprez będzie jeszcze więcej, bo do nas już nie chcą ludzie przyjeżdżać. Bo w tym czasie, 

kiedy my robimy mityng lekkoatletyczny, to nie robimy 3 maja, dlaczego? Bo 3 maja biegają         

na tartanie, na zwierzynieckim w Białymstoku, na iławskim i my musimy uciekać, żeby tą imprezę 

podtrzymać, bo najłatwiej to ją popsuć. To my uciekamy z terminem na 1 maja, na 30 kwietnia,      

na 2 maja tak, żeby tą imprezę podtrzymać.  

Jeżeli, proszę państwa, w mityngu ostatnim wystartowało 321 zawodników, z czego 147                    

z Działdowa, to naprawdę warto. A nie wiadomo, co będzie dalej, bo jeszcze raz przypominam,        

że kiedyś spotkaliśmy biegającego na ulicy, to żeśmy się wszyscy dziwili. Dzisiaj nie dziwimy się,         

a co będzie za 10 lat?  

Cena stadionu, która wyniosła dzisiaj 2.600.000 zł, rok temu by wyniosła 2.100.000 zł za tą samą 

infrastrukturę; rzutnie, skocznie, bieżnia 6 na 100 i bieżnia na łukach 4. A za rok- to my już tego nie 

zrobimy nigdy - będzie 3,5 miliona. Jest taki bum na stadiony, że gdzie pojedziemy, tam jest 

wszędzie robione, czy jest to Ciechanów, czy jest to Ostróda przy hotelu Platinum, czy okolice -

wszędzie są stadiony, my zostaniemy na żużlu. Chociaż stadion jest zadbany i na przykład Tomek 

Majewski powiedział tak: panie dyrektorze, gratulacje, ale jak przyjadę następnym razem,                 

to niemożliwe, żebyśmy biegali znowu w tym żużlu. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Pan radny Przybyszewski jeszcze raz, proszę. 

 
Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI: 

Panie dyrektorze, pan miej więcej wie, jaki będzie roczny koszt utrzymania tego? Dziękuję bardzo. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie dyrektorze. 

 
Pan Grzegorz KASZUBSKI - dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji: 

Proszę państwa! 

Koszt roczny, jeżeli chodzi o bieżnię i urządzenia lekkoatletyczne, skocznie, rzutnie i płyta stadionu  

było około 15 tysięcy. To nie znaczy, że będzie bieżnia tartanowa i my nic nie będziemy robili - 

przynajmniej dwa razy do roku trzeba karcherem objechać całą bieżnie. Także o kosztach urządzeń 

lekkoatletycznych trudno mi coś powiedzieć. Koszty utrzymania stadionu, jeżeli chodzi o płytę,  

jeżeli chodzi o pielenie, odchwaszczanie i tym podobnie od 15 do 20 tysięcy wynosiło w roku 

2016. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Jeszcze pan radny Gołębiewski. 

 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Ja już krótko, nie będę polemizował z moim kolegą, bo on bardzo ładnie to mówi, ale w wielu 

sprawach się nie zgadzam, Grzesiu, więc odpuszczę to sobie.  

Natomiast chciałbym zapytać jeszcze pana Burmistrza: czy Urząd Miasta wystąpił                            

o dofinansowanie, czy starał się o dofinansowanie z Ministerstwa Sportu, czy z jakiegoś innego 

źródła tej infrastruktury? Dziękuję.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu. 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - zastępca Burmistrza: 

Proszę Państwa! 

My nie wprowadzamy teraz tej inwestycji do realizacji, ta inwestycja już była wprowadzona! 

Chcemy tylko zwiększyć kwotę na tą inwestycję, żeby była realna do wykonania w tym roku,        

bo środki, które zabezpieczyliśmy - na podstawie kosztorysu - są niewystarczające ze względu          

na bum modernizacji nawierzchni bieżni w całym kraju. I za chwilę będzie tak, panie Leszku,         

że wszystkie miasta powiatowe będą miały te nawierzchnię, a jak my tego nie zrobimy, to będą 

głosy, dlaczego żeśmy to przespali i nie zrobili, i będziemy płacili jeszcze więcej. Bo to niestety nie 

będzie taniej, tylko będzie drożej. 

(Wypowiedź radnego Gołębiewskiego poza mikrofonem) 

Proszę państwa, wszystko potrzebuje czasu, wszystko potrzebuje swojej kolejności. Burmistrz już 
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wielokrotnie mówił, że basen to jest inwestycja przyszłej kadencji. Trzeba mieć środki 

zabezpieczone, trzeba mieć zabezpieczony odpowiedni teren pod budowę tego basenu. Nikt przed 

tym nie ucieka, bo to też jest potrzeba chwili. Ale basen to jest wydatek rzędu 15,20 milionów        

na dzień dzisiejszy i na temat basenu chyba dzisiaj nie będziemy rozmawiali, będziemy mogli 

poświecić jakąś inną komisje, czy inną sesję. 

Koszty utrzymania? Nie bójmy się tych kosztów utrzymania, bo z rozmów z wykonawcami 

wynika, że żywotność takiej nawierzchni to kilkanaście lat, koszty utrzymania są symboliczne.       

A żużel też trzeba równać, pielić, bronować, wałować. 

Pan się boi, że będzie małe zainteresowanie lekkoatletyką. Ja bym tak nie myślał.               

Na tą bieżnię przychodzi mało, bo dzisiaj się już się nie biega na żużlu! Dzisiaj nikt nie chce biegać 

na żużlu i albo biega w terenie, ścieżkami leśnymi, albo biega po nawierzchni tartanowej.               

Nawierzchnia, która będzie wykonana jest typowo do celów treningowych i do organizowania 

rożnych mityngów, a nie tylko typowo startowa do tego, żeby wyniki podnosić. My w tym kierunku 

nie idziemy, chcemy żeby ta nawierzchnia służyła ogólnie wszystkim mieszkańcom. Myślę,          

że Działdowo, jako miasto powiatowe, stać na to i jest czas, żeby taką modernizację wykonać          

i proszę radnych, aby pozytywnie to ocenili i przegłosowali na tak te zaproponowane zmiany          

do budżetu. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Jeszcze pan radny Dwórznik, proszę. 

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Mam pytanie do pana dyrektora: panie dyrektorze, czy po tej inwestycji na stadionie dostęp             

do korzystania z tego stadionu będzie ograniczony? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie dyrektorze. 

 
Pan Grzegorz KASZUBSKI - dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji: 

Myśmy na ten temat już rozmawiali, gdy miało to kosztować 2.100.000 zł. - dokładnie było 

omówione wszystko. Obiekt będzie tak samo czynny, jak jest obecnie, czyli w dni powszednie        

od 7 do 20, w soboty i niedziele od 8 do 20.  

Pobierane będą pieniążki, za waszą zgodą, bo wy ustalacie cennik - taki cennik został ustalony.          

Będą obozy sportowe, bo jeżeli będzie bieżnia, to grupa sportowa przyjedzie. W Lidzbarku bardzo 

często są lekkoatleci i nie mają gdzie biegać - oni  chętnie na trening przyjadą.  

Pan Jacek Cytlał jeździ bardzo często do Rybna, a gdy jest już trening specjalistyczny, to jedzie       
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do Olsztyna. Także wtedy będą pobierane koszty, ale to za waszą zgodą, bo Rada Miasta Działdowo 

ustala cennik. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Pan Burmistrz, proszę. 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - zastępca Burmistrza: 

Jeżeli chodzi o dofinansowanie, to na dzień dzisiejszy my tego w budżecie nie mamy zapisanego, 

bo takiego dofinansowania nie dostaliśmy, ale o takie dofinansowanie wystąpiliśmy                        

do Ministerstwa Sportu i jest szansa, żeby takie dofinansowanie dostać w wysokości prawie 50%     

i to by była kwota 1.057.000 złotych. 

Czy my dostaniemy całą tą kwotę, czy mniejszą, czy w ogóle dostaniemy? Trudno dzisiaj o tym 

mówić, ale takie poczynania zostały dokonane i warunkiem jest to, żeby wystąpić przed 

rozpoczęciem inwestycji.  

Nie możemy sobie pozwolić na to, żeby przełożyć tą inwestycje w czasie, bo później, w 2017 roku, 

nie można by było jej wykonać ze względu - jak już mówiłem - na temperaturę. Na to, że zima nie 

pozwala na wykonanie takiej inwestycji. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Proszę, pan radny Odachowski. 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Szanowni Państwo! 

Mój głos się wpisuje w ten nurt, który podjął tutaj kolega Leszek Gołębiewski. 

Przypomnę, że zadaniem gminy jest zaspakajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty. I tutaj, czy 

rzeczywiście modernizacja stadionu jest taką zbiorową potrzebą? Tu pan jeszcze trochę rozwinął 

ten wątek. Ilu mamy skoczków w dal, panie dyrektorze? Jednego, dwóch. Wzwyż? Kto rzuca 

oszczepem? Kto pcha kulą? Ile osób biega krótkie dystanse?  

Te liczby, które pan podaje w tych biegach ulicznych na Niepodległość, czy na Działdowską Dychę, 

to przecież ci ludzie nie trenują na stadionach. To są zupełnie innego rodzaju biegi, tu się biega      

po rożnych ścieżkach, po lasach, ale nie po stadionie. 

Ale koronnym argumentem dla mnie jest to, że nie mamy praktycznie na stadionie piłkarzy, poza 

sekcjami dziecięcymi, młodzieżowymi. Nie ma STARTU, nie ma piłki nożnej dorosłych, więc      

po co będziemy modernizowali tą potężna płytę, skoro piłki nie ma i pewno długo, długo nie 

będzie?  
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I wreszcie, proszę państwa, to będzie pierwsza potężna inwestycja, którą w całości 

wykonujemy za swoje pieniążki. Godziłem się na te 2 miliony, ale teraz, jak mamy dołożyć kolejne 

dwa i pół, czyli prawie 20% więcej, to trochę mi się to burzy. Proszę państwa, za dużo. To jest         

za dużo chyba? Panie Burmistrzu, 2,5 miliona, dokładamy drugie tyle i mamy nową salę 

widowiskowo-kinową - taki był projekt w granicach 5,5 miliona. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Dziękuję. 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu. 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - zastępca Burmistrza: 

Panie Przewodniczący! Szanowna Rado! 

Panie radny, chyba pan nie usłyszał, mówiłem o tym, że jest możliwość dofinansowania                   

z Ministerstwa Sportu ponad miliona złotych do tej inwestycji. Na dzień dzisiejszy wnioski, które 

zostały złożone nie tylko przez Działdowo, ale i przez inne miejscowości, jeszcze nie zostały 

ocenione. 

Jakie są szanse? Trudno powiedzieć, bo nikt oficjalnie przez telefon, czy w rozmowach 

bezpośrednich nie powie, że Działdowo dostanie, a inna miejscowość nie dostanie. 

Proszę państwa, ale jak nie stworzymy tych warunków, o których tutaj się mówi dla lekkiej atletyki, 

to czego mamy się spodziewać, że młodzież i sportowcy będą biegali po żużlu? 

Trzeba warunki takie stworzyć, żeby tą lekkoatletykę jeszcze bardziej pobudzić. Chociaż ja widzę          

i wszyscy, którzy chodzą na zawody sportowe, biegowe, że zainteresowanie w Działdowie 

bieganiem jest bardzo duże i ono się coraz bardziej pogłębia, i wykonanie takiej nawierzchni 

tartanowej stworzy warunki do uprawiania lekkiej atletyki w Działdowie. I mieszkańcy, sportowcy 

będą z tego bardzo zadowoleni. Powiem, że oczekiwania ich są takie, żeby taka nawierzchnia była 

jak najszybciej. My się z tymi ludźmi spotykamy i wiemy, że oni oczekują na taką nawierzchnię, 

nie chcemy ich zwieść. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Pan radny Kociela, proszę. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Szanowni Państwo! 

Ja myślę, że każdy ma jakąś swoją jakąś rację, ale musimy znaleźć jakiś konsensus. On nie będzie 

łatwy, ja i tak z góry wiem, że koalicja przegłosuje swoje, w końcu dostała taki rozkaz! 

(Wesołość na sali) 
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Śmiejcie się, śmiejcie. Za rok się pośmiejemy z was, jak będą wybory. (Wesołość na sali). 

Natomiast wracając jakby... Uśmiech służy zdrowiu, więc panowie, jak chcecie to, powtórzcie ten 

uśmiech, wszyscy się będziemy śmiali dalej. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie radny, ja bym bardzo prosił bez komentarzy. Każdy się ma prawo uśmiechać. Więc, jeżeli się 

uśmiechną, to proszę tego nie komentować, każdy ma prawo do uśmiechu.  

Proszę bardzo niech pan kontynuuje sprawę związaną z tym punktem. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Natomiast przechodząc ponownie do kwestii, którą na początku poruszyłym - kwestia gospodarcza! 

Szanowni Państwo, mamy lodowisko, przyciąga i mieszkańców, i ludzi z zewnątrz. Są to duże 

ilości osób - powiedziałbym - wręcz czasami może na granicy tłumu. 

Kwestia komercyjna - ten stadion nie będzie tego spełniał, gdyż to będzie pewnie dla ograniczonej 

grupy ludzi. Natomiast kwota 2.635.000 złotych, gdzie pamiętam, o tym rozmawialiśmy 

kilkakrotnie, ona się zaczynała od kwoty - jak ja dobrze pamiętam - milion, milion z hakiem, około 

dwóch, dziś 2.635.000 zł. Ok ceny rosną zarówno za materiały, jak i za pracę, mamy przykład 

chociażby w postaci zamku, gdzie podnieśliśmy kwotę wykonania tegoż zamku. Natomiast biorąc 

inną matematykę, czy arytmetykę porównań, te 2.635.000 zakładam, że jest to w granicach 20% 

budowy basenu. Gdzie ten element komercyjny, o którym państwu mówię nie po raz pierwszy,        

w dużym stopniu by spełniał. Dlatego ja uważam, że mimo chęci, mimo całego serca dla sportu 

działdowskiego, ta inwestycja, te działanie w tym momencie jest błędem. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Pan radny Przybyszewski po raz któryś z kolei. 

 
Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI: 

Tak chciałbym ogólnie może: tu kolegów radnych uwagi są bardzo merytoryczne, myślę. Ale, jeżeli 

się orientuję, to w nowych szkołach będzie wychowania fizycznego bardzo mało, innych lekcji 

będzie bardzo dużo, także summa summarum to się jednak przyda. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Pan radny Cybulski 
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Radny pan Jerzy CYBULSKI: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Kilka głosów państwo zabierali odnośnie kosztów ewentualnej inwestycji, porównując to z tym,          

co było. Panie Leszku, z tego co wiem, głosował pan za poprzednim aquaparkiem, gdzie koszt był           

około 38 milionów. W przeliczeniu na jednego mieszkańca byłaby to też pokaźna kwota. 

Druga inwestycja - na pewno glosował pan również za modernizacją byłego szpitala na Dom 

Kultury, gdzie poszło ponad 5 milionów - niech mi pan powie, ile osób z tego korzysta? Inwestycja 

kompletnie nietrafiona, jakie są koszty utrzymania miesięczne? Komisja Rewizyjna sprawdzała        

i to są wysokie koszty. Więc nie możemy tak porównywać, jest zrobione - w porządku, to zrobimy      

i też będzie służyć społeczeństwu.  

Wracając do zadaszenia tego lodowiska, z tego co pamiętam, w pierwszej wersji tam było 400 i coś 

tysięcy i nie było chętnych na wykonanie w tej kwocie. To wcześniej już upadło, a nie tylko teraz. 

Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Pan radny ad vocem? 

 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Tak. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

To prosiłbym bardzo skrócić. 

 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Dobrze, skrócę. 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Troszeczkę ad vocem do pana Cybulskiego: oczywiście, że głosowałem za aquaparkiem, tylko         

że ja głosowałem zawsze i wszędzie - jestem chyba czwartą kadencję radnym - za basenem. Ten 

aquapark nie był inwestycją moich marzeń, wolałbym mieć inny basen, ale skoro żeśmy dostali 

17,5 miliona złotych dotacji, trudno było się nie przychylić do tego, aby ten aquapark tutaj powstał.  

Byłem Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej w poprzedniej kadencji, widziałem w jakich 

warunkach pracuje MDK. I oczywiście byłem za tym, żeby ten MDK był na ulicy Wolności, ale 

również byłem za tym, aby przy tym MDK-u powstała hala widowiskowo-kinowa, która by           

w 100% ten obiekt - że tak powiem - wspaniale uzupełniła. A - nie wiem - Komisja Rewizyjna, 

która w tej chwili była stwierdziła, tak jak stwierdziła. Natomiast nie da się ukryć, że wybudowana 
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przy tym kompleksie biblioteka spełnia swoje warunki i jest najlepszą biblioteką w województwie.  

Także radni - że tak powiem - mają czasami ciężką sprawę, żeby zgodnie z sumieniem głosować 

nad pewnymi sprawami. I ja jeszcze raz powtarzam: no, może tutaj wywołałem wilka z lasu, ale 

sumienie mi nie pozwalało, aby w tej sprawie nie zabrać głosu. Ja jestem za wszelkimi 

inwestycjami, zastanowię się czy będę głosował za, czy przeciw, może się wstrzymam. Ale 

chciałem tylko, proszę państwa, żeby ta inwestycja nie przeszła tak bez echa, żebyśmy to tak 

zaklepali nie zastanawiając się nad tym, co będzie później.  

Wiem, że cała rodzina pana Burmistrza nie trenuje może lekkiej atletyki, ale bieganie i to się 

chwali, natomiast takie dywagacje, że ta lekkoatletyka się w tym momencie rozwinie i tak dalej,     

to też są tylko dywagacje, prawda?  

Natomiast, jeszcze tylko jedno zdanie powiem: tak fajnie żeśmy tutaj rozmawiali odnośnie pokrycia 

tego lodowiska, były tutaj plany. Sam rozmawiałem z panem Burmistrzem, rozmawiałem                 

z wieloma obywatelami naszego miasta, którzy byli naprawdę zachwyceni tym pomysłem. 

Uważałem, że to jest na 1000%, a nie na 100. W tej chwili takim leciutkim tylko pstryknięciem        

i teraz mówimy: a może w następnym roku i tak dalej, i tak dalej . Nie wiem, czy w następnym 

roku znowu tego nie przełożymy. Więc, no tyle tylko. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie Leszku, pamiętam pana w spocie wyborczym, kiedy pan stał w zbożu i mówił pan, że            

tu na pewno powstanie! Takie jest życie, panie Leszku, takie wszystko dynamiczne, zmieniające 

się. Jak uchwalaliśmy budżet na 2017 rok takiej dyskusji aż mocnej nie było odnośnie tego i każdy 

po prostu podniósł rękę. Dzisiaj jest okazja, żeby trochę porozmawiać na ten temat, ale myślę,           

że warto tą bieżnie zmienić. Dlaczego? Proszę państwa, pamiętam takie spotkanie podczas budowy 

dróg w Działdowie, które były wysypywane żużlem, więc mieszkańcy mieli jeden argument taki,            

że to jest rakotwórcze. Jest to suche, a podczas zawodów nie cały czas się to leje wodą. W związku 

z tym, ze względów nawet zdrowotnych uważam, że tą nawierzchnię należy zmienić - to jest jeden 

z punktów. Natomiast ja jestem całym sercem za tym, żeby lekkoatletyka i także inne sporty 

rozwijały się w Działdowie dla zdrowia naszych mieszkańców, czyli to jest w interesie naszej 

wspólnoty samorządowej. 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu. 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - zastępca Burmistrza: 

Ja już tylko króciutko chciałbym powiedzieć o rozwoju lekkoatletyki. Proszę państwa, tam, gdzie     

są warunki lekkoatletyka świetnie się rozwija. Ostatnie Mistrzostwa Europy w lekkiej atletyce 

pokazały, że Polska jest potęgą. Są chętni, są sportowcy w Działdowie, którzy tą lekkoatletykę        

w naszym mieście pociągną i na pewno będziemy z tego zadowoleni, i będziemy mieli wiele 
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sukcesów. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Bardzo proszę, pan radny Światek. 

 
Radny pan Paweł ŚWIĄTEK: 

Ja już tak gwoli podsumowania: stwórzmy te warunki, a zdrowia naszych obywateli nie da się 

przełożyć na żadne złotówki, na żadne pieniądze - takie jest moje zdanie.  

A z drugiej strony, panie radny Gołębiewski, ile osób musiałoby ćwiczyć, żeby ta inwestycja się 

opłacała? Bo dziesięć się nie opłaca. To, ile musiało być ćwiczyć - dwa tysiące? Jak to obliczyć? 

 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Panie Przewodniczący, jeśli można, ostatnie zdanie? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Jedno zdanie, proszę bardzo. 

 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Panie radny, pan całkowicie źle zrozumiał moje wywody, bo mnie tu nie chodzi o to, żeby się         

ta inwestycja opłacała, ponieważ w sporcie nie można mówić, że coś się opłaca, tak? Się 

stwarzamy warunki i my jesteśmy od tego, żeby je stwarzać. Ja tylko mówię, że - czy w tej chwili 

taka kwota jest nie za wysoka. Mówiłem tutaj o o START-cie, który się rozpadł, mówiłem tutaj        

o zadaszeniu lodowiska. W tej chwili żeśmy wszystko odwrócili, tamte sprawy poszły na bok, nie 

ma ich, teraz budujemy, dobrze, no budujmy! 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Pan radny Tessar, proszę 

 
Radny pan Andrzej TESSAR: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Ja myślę, że na tej sali nie ma ani jednej osoby, która jest przeciwko infrastrukturze sportowej, 

przypuszczam, że nie ma i takiej nie znajdziemy. Natomiast cała sprawa to się rozgrywa                  

o to, że jest potrzeba; jest potrzeba jedna, jest potrzeba druga itd.  

Ja tutaj zwrócę uwagę na dwie potrzeby : 

Potrzeba infrastruktury, jeśli chodzi o bieżnię. Oczywiście, jest potrzeba. Ale również jest potrzeba 
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realizacji tego zadaszenia. To jest też potrzeba i w związku z tym moje pytanie było wcześniej         

do pana Burmistrza: czy nie można byłoby jednak w tym budżecie znaleźć środków, żeby jednak    

tą inwestycje pierwszą również pociągnąć? Także kwestia się odbywa tylko i wyłącznie o tą sprawę 

- to taka moja opinia jest. I bieżnia i zadaszenie. Zadaszenie jest bardzo ważne, zbliża się okres 

zimowy. Zadaszenie jest bardzo istotne i obejmuje bardzo wielką rzeszę mieszkańców i Działdowa, 

i spoza Działdowa. Poza tym obiekt tego typu również byłyby wykorzystany w okresie letnim          

na inne cele. Kwestia jest tylko właśnie tego typu: jedna potrzeba, druga potrzeba.  

Ja stoję na stanowisku, aby muskuły - powiedzmy - zwiększyć i obie inwestycje wykonać. 

Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu. 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - zastępca Burmistrza: 

Proszę państwa, wyciągacie ze mnie, że mam powiedzieć tak, czy nie? 

Proszę państwa, powiem szczerze: rozpoczniemy jak najszybciej procedurę związaną                        

z zadaszeniem. Jak dostaniemy te dofinansowanie, to rozpoczniemy jeszcze w tym roku. Jeżeli nie 

dostaniemy tego dofinansowania - to już mówiłem - to w 2018 roku te zadaszenie powstanie.       

Ono nie będzie kosztowało 400 tysięcy, będzie kosztowało na pewno więcej, dużo więcej. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo i na tym chyba dyskusję zakończymy. 

Nie widzę więcej dyskutantów! 

Dziękuję bardzo za udział w tej dyskusji. Zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie projekt 

uchwały ... 

Pan radny Odachowski, tak? 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Przewodniczący, jeśli można? 

Zarówno poddawana pod głosowanie uchwała, jak i ta następna nie spełniają wymogów, o którym 

mowa w § 67, ust. 4 naszego Statutu. I w jednym, i w drugim przypadku brakuje tam opinii, 

podpisu Radcy prawnego. Nie wiem czy jest to przejaw sprzeciwu, czy też jakieś niedopatrzenie? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie radny, ja mówiłem o tym, że projekty uchwał zostały zaopiniowane przez Radcę prawnego   

po tym, jak wysyłaliśmy te dokumenty. One są podpisane i są do wglądu. Jeśli państwo chcecie,     

to bardzo proszę. Są podpisy Radcy prawnego, pani Magdaleny Rząp! 
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Po czym Przewodniczący podał projekt uchwały pod głosowanie.  

 
Rada 14 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się podjęła. 

Uchwałę nr XXXI/283/17 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2017-2025. 

 

Ad pkt 4 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2017: 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt tej uchwały został państwu przedłożony w materiałach sesyjnych. Jeszcze przypomnę,        

że projekt ten otrzymaliście państwo bez opinii Radcy prawnego i, podobnie jak w punkcie              

3 porządku sesji, projekt został zaopiniowany przez Radcę prawnego.  

W związku z tym, proszę jeszcze raz zastępcę Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów, 

pana Zenona Gajewskiego o przedstawienie opinii Komisji w sprawie tej uchwały. 

 
Radny Pan Zenon GAJEWSKI -  zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów: 

Panie Przewodniczący, ja już podałem informację, że Komisja pozytywnie zaopiniowała oba 

projekty. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, panie radny. 

Proszę panią Beatę Szydłowską-Anaczkowską, Skarbnik Miasta o omówienie projektu uchwały. 

(Głosy z sali: był już omawiany; było)  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Nie. Pani Skarbnik omawiała zimny w wieloletniej prognozie finansowej, a teraz zmiany                

w budżecie. 

Proszę bardzo.  

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta:  

Jeśli można, panie Przewodniczący, to tylko kropkę nad i postawimy w ten sposób, że dyskusja nad 

główną inwestycją wymagającą zwiększenia już się odbyła. Natomiast poza zadaniami 

wieloletnimi, przesuniecie i zabezpieczenie tych środków nastąpiło również z zadania pod nazwą: 

modernizacja drogi dojazdowej do ulicy Męczenników, które jest zadaniem jednorocznym,              

w kwocie 70 tysięcy - to w uzupełnieniu tamtych zmian, które miały charakter wieloletni. Nie 

mamy tutaj do czynienia ze zmianą wyniku budżetu gminy, także zmiany odbywają się pomiędzy 
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środkami przeznaczonymi na inwestycje. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, pani Skarbnik, za tą informację. Jest to uzupełnienie do poprzedniej informacji. 

W związku z tym otwieram dyskusję. 

Kto z państwa radnych chciałby zabrać głos?  

Proszę bardzo, pan radny Kociela 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Szanowni Państwo! 

No temat można by od nowa wałkować, bo w zasadzie w największym stopniu on się pokrywa.           

Ja tylko powiem państwu tyle: Działdowo, mieszkańcy potrzebują wielu różnych inwestycji. Jest 

ich bardzo dużo, można by je wyliczać pewnie w nieskończoność. Kwota 2.630.000 złotych 

uważam, że na tą inwestycje jest błędna. Po raz kolejny będę głosował przeciw. A tak naprawdę 

odnoszę wrażenie, że realizujemy marzenie pana dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

w Działdowie, co nie jest nawet złe, bo każdy marzenia powinien mieć. Natomiast kwota - jeszcze 

raz powtórzę - od której zaczynaliśmy dyskusję, a na której dzisiaj kończymy, czyli 2.635.000 

złotych, jest kwotą ogromną w stosunku do wydatków, jakie oczekują mieszkańcy. Dziękuję. 

 
 Nie było więcej chętnych do zabrania głosu i Przewodniczący zamknął dyskusję, po czym 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Podjętą 13 głosami za, przy 3 głosach przeciw, 2 głosach wstrzymujących się   

Uchwałą nr XXXI/284/17 

Rada dokonała zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2017 

Ad pkt 5 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam XXXI sesję Rady Miasta Działdowo. 

 

Protokołowali: 

G.Nadratowska 

M.Radomski                                                                                                      Przewodniczący Rady 

                                                                                                                           Romuald Remiszewski                      

                                                                                                                                                                                   


